
PASTORAAL WOORD 
 

Om te beginnen 
Dit Hofnieuwsnummer beslaat de lange periode van 20 juli tot 5 
oktober. 
Op zondag 30 juli beginnen de zomervieringen met samenzang, die 
eindigen op zondag 27 augustus. De koren starten weer op zondag 3 
september. 
Op zondag 17 september vindt de oecumenische Vredesviering in 
onze kerk plaats. De eerste najaars-themaviering is op 24 september. 
De startzondag van het nieuwe seizoen 2023/2024 is gepland op 1 
oktober. 
Nader parochienieuws leest u elders in dit Hofnieuwsnummer. 
Actueel parochienieuws leest u op onze website in de nieuwsbrieven. 
 

Pater Bert Wooning SVD 
Onze medebroeder pater Bert Wooning werd maandag 26 juni 2023 in 
het ziekenhuis te Roosendaal opgenomen voor een knieoperatie. Hij 
heeft al heel lang last van een pijnlijke knie; de operatie is goed ver-
lopen. Bert revalideert in onze Communiteit te Teteringen. Wij wensen 
hem kracht en spoedig herstel. Graag uw gebed voor hem. 
Pater Bert Wooning is afwezig in onze regio Clara & Franciscus van 26 
juni tot 23 juli. Zijn plaatsvervanger in de zondagse vieringen van ons 
Samenwerkingsverband heeft ondergetekende goed kunnen regelen. 
 

Koster Bert Hilhorst 
Uw meeleven en voorbede vragen wij ook voor onze actieve koster 
Bert Hilhorst. Op zondagmiddag 2 juli kwam hij ongelukkig te vallen in 
onze kerk. Hij brak zijn heup, en werd meteen opgenomen in het 
OLVG-West. Ook hem wensen wij kracht en een goed herstel. 
 

Doopvieringen in de Martelaren van Gorcum-parochie 
Vanaf de afgelopen Meimaand en verder in de toekomst doet onder-
getekende doopvieringen voor onze kinderen voortaan op elke vierde 
zaterdag van de maand om 11.00 uur. 
Dit, omdat onze kerk heel vaak wordt gebruikt door andere partijen of 
voor uitvaartdiensten op zaterdagmiddag na 12.00 uur. 
 

Graag uw aandacht hiervoor, als u van plan bent uw kind/ kinderen te 
laten dopen in onze Martelarenkerk. Vòòr de doopviering hebben we 
één keer een bijeenkomst ter voorbereiding. Dank voor uw aandacht! 
 
 
 



Terugblik op de Clara & Franciscus-viering 
Na mijn retraitedagen (12 t/m 17 juni), vierden we op zondag 18 juni 
onze Clara & Franciscusviering in het Kerkcentrum ‘De Drie Stromen’ 
van de parochie de Graankorrel, Amsterdam-Zuidoost. Bij het begin 
van deze viering zijn 6 kaarsen aangestoken en later voorbeden in 
verschillende talen uitgesproken door vertegenwoordigers van de 6 
gemeenschappen. 
Totaal waren ongeveer 150 mensen aanwezig, gekomen uit de zes 
kerkgemeenschappen: Annabon, Gerardus Majella, Martelaren van 
Gorcum, Sint Petrus Banden, Sint Urbanus en De Graankorrel. 
De voorgangers waren: diaken Han Hartog, pater Yan Asa, pater Bert 
Wooning en ondergetekende. ‘Wij zijn kostbaar in Gods ogen’ was 
het thema. Het gemengd koor van de Graankorrel-parochie verzorgde 
deze viering muzikaal o.l.v. Jacques van der Meer met de organist 
Simon Blijleven. 
Het interculturele karakter was heel duidelijk zichtbaar in deze viering. 
Na afloop kreeg iedereen een kopje koffie en broodjes. 
De sfeer was zeer aangenaam en op alle gezichten straalden blijheid 
en vreugde. Iedereen ging naar huis met een blij en dankbaar hart. 
Namens de hele Clara & Franciscus-gemeenschap wil ik dank zeggen 
aan de Graankorrel-parochianen voor hun inzet en toewijding voor 
deze regio-viering. Ondergetekende was zeer blij en tevreden met 
deze mooie, interculturele en inspirerende viering. 
 

Keti Koti 
Twee weken lang, vanaf 26 juni t/m 9 juli hebben we in kerk en 
samenleving onze aandacht gericht op Keti Koti, het feest van de 
Vrijheid van het slavernijverleden in de wereld. 
‘Keti Koti’ betekent: verbreken van de ketting van de slavernij. Ik schrijf 
dit vooral voor degenen die dat nog niet weten. De bezoekers van het 
Kiemkracht-project zeiden, dat we met het vieren van Keti Koti de 
vrijheid meer willen ervaren en de erkenning ervan. 
Koning Willem-Alexander bevestigde dit met het aanbieden van zijn 
excuses en het vragen om vergiffenis! De erkenning van het slaver-
nijverleden helpt ons, en vooral de slachtoffers, om tot echte genezing 
en vrede te komen. Uit de geschiedenis weten we, dat er veel 
slachtoffers zijn gevallen. Dit doet pijn voor de betrokken familie. Voor 
hen bidden we tot God om innerlijke kracht, troost en bemoediging om 
het leven verder te kunnen dragen naar de toekomst toe. 
 
 
 
 



Vakantie 
Van 11 tot 22 juli ga ik kort op vakantie om tot rust te komen. Op 
zaterdag 22 juli zal geen doopviering mogelijk zijn. In deze periode zal 
ondergetekende geen spreekuur op vrijdagochtend houden. 
Aan alle parochianen die op vakantie konden gaan en terug naar huis 
zijn gekomen, wens ik: welkom thuis! Ik hoop dat u een gezellige en 
aangename vakantietijd hebt gehad. En ik wens aan de parochianen 
die ziek en zich eenzaam voelen heel veel sterkte toe met Gods zegen. 
Dank voor het lezen van dit Pastoraal Woord en tot ziens in de 
volgende Hofnieuws-editie. 
 P.M. Jehandut SVD 

 
 

 

Reis ver, rust uit, onthaast, geniet 
maar…, kom vooral weer veilig thuis! 
 
 

 
 

VAN DE VOORZITTER 
 

In elk nummer van Hofnieuws staat het gebruikelijke artikel van onze 
parochievoorzitter Arthur Anderegg. 
Deze keer echter geen artikel van Arthur i.v.m. familieomstandigheden. 
 ____________________ 

 

 

GEDAANTEVERANDERING VAN DE KERK 
 

In de lente zien we de natuur veranderen van gedaante. Kale bomen 
krijgen groene blaadjes en soms prachtige bloesems. Zaden die een 
winter lang in de aarde hebben geslapen, steken hun stengels boven 
de grond. In de zomer zien we vlinders. 
 

Hun verandering van gedaante is goed te volgen. Eerst de rups, dan 
de cocon en tenslotte de volwassen vlinder. 



Van buiten lijkt de cocon dood. 
Maar binnenin vindt een grote 
verandering plaats. Een echte 
transformatie. De structuur van 
het lichaam wordt van binnenuit 
fundamenteel veranderd. 
Van een rups die kruipt, naar 
een vlinder die vliegt. Wanneer 
je naar de groene cocon kijkt, 
kun je bijna niet geloven dat hier 
een vlinder uit zal komen. 

Dit beeld komt bij mij op, wanneer ik nadenk over de kerken in 
Nederland. Aan de buitenkant zie je nog geen teken van nieuw leven. 
Maar aan de binnenkant vindt een grote verandering plaats. 
Waarom is die verandering nodig? 
In dagblad Trouw stond enkele weken geleden een lang artikel over 
(sport)verenigingen die allemaal grote problemen hebben. Weinig 
nieuwe leden, vergrijzing van de vrijwilligers, geld dat opraakt, 
noodzaak tot fusie. De parallel met de parochies in Nederland is 
treffend. Maar niet nieuw. Vijftien jaar geleden werd in de vakbladen 
voor praktische theologie hier al op gewezen. De parochies zijn een 
club geworden: voor onszelf en door onszelf. 
 

Het bijzondere van de kerk is een beetje vergeten: de persoonlijke 
band met God en de opdracht om het koninkrijk van God present te 
stellen in de samenleving. De kerk is meer dan een actiegroep of een 
culturele vereniging. De kerk is het Lichaam van de Messias, dat in 
deze wereld werkzaam is. Die band met God en Jezus en de Heilige 
Geest maakt de kerk tot meer dan een club. De missie van de kerk is 
om vanuit het geloof in God een alternatief te laten horen en zien voor 
de consumptiemaatschappij. 
Dit vraagt om een verandering van gedaante en structuur in parochie 
en kerk. Die transformatie is al bezig, merk je het niet? Van buiten is er 
nog niet veel te zien, net als bij de cocon. En wat eruit gaat komen, is 
nog verborgen voor onze ogen. 
Achter ons ligt een periode van polarisatie. Van onderlinge liefde tus-
sen katholieken was toen niet veel te zien. Het alternatief heet waar-
derende kerkopbouw. Daarin leggen we de nadruk op de goede dingen 
die we bij de ander zien, ook als die anders zijn dan bij mij. Op die 
manier wordt diversiteit tot een kracht. 



Een gemeenschap waarin mensen elkaar waarderen, is aantrekkelijk 
voor wie op zoek is naar meer dan het materiële en naar iets anders 
dan voortdurende concurrentie. 
Wanneer wij ons door de Geest van God laten meenemen in dit proces 
van transformatie, zal onze boodschap vleugels krijgen, zoals de 
volwassen vlinder. 
 Jaap van der Meij 

 ______________________ 
 
 

UIT DE (ZEER) OUDE DOOS 
 

Op 1 december 1973 verscheen de eerste aflevering van (toen 
nog) het maandblad Hofnieuws. Dat wil zeggen dat we dit jaar, 
2023, de 50e jaargang van ons roemruchte blad beleven. 
Voldoende reden om eens terug te kijken in oude jaargangen en 
wat mooie, leerzame of grappige artikelen in de herinnering terug 
te brengen. 
 

In de voorafgaande afleveringen heeft u artikelen uit die oude 
doos kunnen lezen. Uitgebreid werd ingegaan op onder andere 
Pastor Nolet, Jan Zwart en Piet de Reus. 
Hierna was er een korte periode, waarin Pastor Gerard Emke op 
de pastorie resideerde en daarna begon een lang tijdperk waarin 
pastoraal werker Nico Essen zijn stempel op onze parochie 
drukte. Over deze twee pastores leest u hieronder een bijdrage 
van onze kerkhistoricus Wim Nypels. 
 

Gerard Emke 
Op 1 december 1980 is Gerard Emke benoemd als pastoor van de 
parochie. 
Gerard werkte tot 30 november 1980 als pastoor in de Villanova 
parochie in Nijmegen. Op 28 november vierde hij daar zijn afscheid. 
Gerard is geboren in Amsterdam-west. 
Hij is gedoopt in de H. Augustinus. Vanwege deze band met de 
Augustinus wilde hij Augustijn worden. 
In 1960 is Gerard tot priester gewijd door Mgr. W.M. Bekkers, in de 
zestiger jaren een modern bisschop, die regelmatig op de televisie 
verscheen. 
Gerard was de opvolger van pastor Piet de Reus, die op 1 september 
1980 naar Bussum vertrok. Gerard maakte zich er sterk voor dat 
gelovigen als voorgangers konden voorgaan. 



Hij had trouwens een hekel aan het woord “leek”; voor hem hadden de 
gelovigen allemaal een priesterlijke taak. De eerste, niet gewijden 
kwamen op de preekstoel. Geleidelijk werd het aantal lekenvoor-
gangers uitgebreid. 
Hij leefde intens mee met de vernieuwingen in de kerk en hij was dan 
ook erg teleurgesteld dat deze vernieuwingspogingen werden gefrus-
treerd, afgeremd en teniet gedaan. 
 

Vanaf 1983 kreeg Gerard problemen met zijn gezondheid. Met veel 
moeite hield hij zijn taken vol tot eind 1986. Op 30 november 1986 nam 
hij ontslag en keerde hij terug naar het Augustijnenklooster in 
Nijmegen. In 1999 verhuisde hij naar het kloosterbejaardenoord 
Berchmanium. Hij overleed daar op 16 oktober 2002. 
 

Nico Essen 
Toen Nico Essen in 1987 als pastoraal werker werd aangesteld was 
dat in een parochie waar tot dan toe alleen maar gewijde priesters 
voorgingen. Dat was niet eenvoudig. De eerst verantwoordelijke van 
de parochie, in die tijd deservitor genoemd, was Thijs Buter, de pastoor 
van de Christus Koningparochie. 
Thijs gaf extra aandacht aan Nico en samen met zuster Everharda 
organiseerden zij het NET-werk. De letters N E T sloegen op Nico, 
Everharda en Thijs. Everharda was één van de zusters van het Clara-
klooster aan de Linnaeushof. Voor Nico was dit NET-werk essentieel 
om in de begintijd de parochie te leren kennen. 
Al spoedig bemerkten de parochianen dat Nico een groot hart voor de 
parochie toonde, een luisterende herder, die goed kon organiseren en 
regisseren. Hij wist ook jongere parochianen aan zich te binden om 
actief mee te doen in de parochie. 
 

Tijdens het 100-jarig bestaan van de parochie in 2002 moest het 
kerkgebouw grondig gerestaureerd worden. 
Nico vond in eerste instantie zo’n uitgebreide restauratie van een paar 
miljoen wel erg ver gaan. Er gingen weken voorbij waarbij er 
ogenschijnlijk weinig gebeurde. 
De steunberen van dit kerkgebouw werden nauwkeurig onderzocht. 
Voor een leek ontbrak enige vooruitgang. Maar Nico was te overtuigen 
en hij ging er helemaal achter staan. 
De Stichting Restauratie Kanjermonument Hofkerk werd opgericht en 
Nico zocht en vond vele donateurs. De restauratie is met succes 
afgerond. 
 



Ook volgde de uitbreiding en restauratie van het kerkorgel. 
Nico vond de restauratie en uitbreiding van het orgel te duur. Je moet 
zorgvuldig omgaan met het geld van de parochie. Valt daar een 
uitgebreide restauratie onder? Er moest veel water door de Amstel 
stromen om Nico enthousiast te krijgen. Toen hij om was kwam hij 
enkele dagen later met een succes. Hij had een parochiane gevonden 
die een groot gedeelte van de restauratie wilde betalen. Als je Nico 
achter je hebt staan lukken de opdrachten! 
Nico keek ook over de grens en hij zette zich in voor het ontwik-
kelingswerk. 
 

Zo ontstond het project Malawi, een arm Afrikaans land. 
De Broeders van Maastricht leidden er een school. Om meer kinderen 
onderwijs te kunnen aanbieden was een brug nodig over een rivier. 
Anders was de tocht voor de scholieren te lang en te gevaarlijk. 

Er ontstond een project van de 
broers Thomas en Cas Lechner, 
met ondersteuning van Nico. 
De brug kwam er dankzij allerlei 
acties waarbij Nico een drijvende 
kracht was. Zo kwamen er 
sponsor-tochten. Ina, zijn echt-
genote, deed vanuit de stichting 
Lechner-Malawi volop mee aan 
de organisatie. 
Veel kinderen van de Sint 
Lidwinaschool liepen hun rond-
jes voor Afrika. Na de brug zette 
de parochie zich in voor een 
nieuwe middelbare school in een 
aantal gebouwen rond de school. 

Nico was zo enthousiast dat hij in 2013 samen met Adri Lechner naar 
Malawi is gereisd. De laatste berichten uit Malawi zijn nog steeds 
hoopvol, ondanks de natuurrampen die over Malawi gingen, staat de 
school er nog en functioneert goed. 
 

De liturgie vond Nico erg belangrijk. De jeugd wist hij bij het 
kerkgebeuren te betrekken door samen met Ina en later ook Aafke, zijn 
dochter, het kinderkoor te leiden. Het gebeurde zelfs dat een groot 
gedeelte van de klas van Aafke op het kinderkoor ging zingen. Het koor 
klonk als een klok. 



Speciale aandacht leverden prachtige 1e communie en vormsel-
vieringen met eigen thema’s, eigen liedjes en voorbereidings-
bijeenkomsten geleid door Nico. Vanuit het kinderkoor ontstonden 
andere activiteiten, zoals het kerstspel tijdens de kerstviering en het 
kindje wiegen, waarbij de kinderen konden zingen en musiceren. Een 
groot succes met veel kinderen met hun ouders en grootouders. 
Zo ook het eieren zoeken op paaszaterdag. In de katholieke traditie 
zwijgen de klokken vanaf het Gloria in de viering van Witte Donderdag. 
De klokken gaan dan naar Rome zo luidt die traditie. Op paaszaterdag 
komen deze klokken exact om twaalf uur weer terug. Het eieren 
zoeken kan dan beginnen onder het klokken gebeier. 
Als man van de communicatie besteedde Nico veel aandacht aan het 
parochieblad Hofnieuws. In zijn rubriek in memoriam schonk hij 
jarenlang veel aandacht aan de overleden persoon. Nico hield 
rekening met de privacy en toch vertelde hij veel over de overledene, 
tot steun van de nabestaanden. 
Vele parochianen wensten dat Nico vóór ging in vieringen rond doop, 
huwelijk en uitvaart. Veel zorg besteedde hij aan deze bijzondere 
vieringen, met een levensverhaal van de dopeling, - dat was meestal 
maar kort -, het levensverhaal van de bruid en bruidegom en dat van 
de overledene. De zorg van Nico ging verder. Als het even kon ging hij 
na de uitvaart op huisbezoek. Nico deed trouwens veel huisbezoeken. 
Hij zorgde voor een jaarmis, waarbij hij de familie uitnodigde en met 
Allerzielen kwamen de familieleden opnieuw bij elkaar. 
Naast de communicatie via Hofnieuws besteedde Nico veel aandacht 
aan de bijeenkomsten na de zondagse viering in de koffiebeuk. Als er 
iets te vieren viel, speelde Nico op de piano en componeerde hij liedjes. 
Voor het begin van het kerkelijk seizoen bedacht Nico het Marte-
larenfeest. Op die manier wilde hij speciale aandacht geven aan 
parochianen die veel werk verzetten, maar redelijk onbekend waren. 
Even uit de anonimiteit in het voetlicht zetten. Even bedanken voor de 
grote inzet voor de parochie. 
 

Nico was een warm voorstander van de oecumene. Hij had prima 
contacten met de dominees in de Watergraafsmeer. Deze contacten 
waren zo goed dat bij problemen over het gebruik van een kerkruimte 
zonder enig voorbehoud de ruimte van een andere kerk kon worden 
gebruikt. Zo kerkten de kerkgangers van de Bron maandenlang in onze 
Hofkerk. Na de brand in onze kerk in 2008 werden wij op onze beurt 
gastvrij onthaald in de Bron. Ook zorgde Nico, samen met de domi-
nees, voor de oecumenische vieringen en leerhuizen. 



Nico was jarenlang bestuurslid van het Jeugdcomité en van de paro-
chiële caritas, de PCI. Zo kon de Hofkelder open blijven. Voor de 
caritas was hij de oren en ogen van de parochie. Zo kon hij adviseren 
over de noden van mensen in de buurt en zo kon de caritas mee helpen 
noden te lenigen. 
“Weg gevoerd en niet terug gekeerd”. Veel aandacht had Nico voor de 
parochianen die tijdens de tweede wereldoorlog en de Indonesische 
bevrijdingsoorlog niet zijn terug gekeerd. Heel speciaal de viering rond 
de 50-jarige herdenking van het einde van de Tweede wereldoorlog. 
Nico zocht en vond vele bijzonderheden van deze parochianen die wij 
herdenken met twee bijzondere tableaus in onze kerk. 
Heel bijzonder was in 2010 de 
teruggave van de portefeuille van 
Jan van Beers. De portefeuille 
van Jan van Beers was terug 
gevonden in het concentratie-
kamp Neuengamme. Jan van 
Beers, een parochiaan en de 
broer van Doki Krug-van Beers, 
was door de nazi’s op transport 
gezet naar Neuengamme, en 
later naar het uithongeringskamp 
Santbostel. Hij overleed daar op 
23-jarige leeftijd. Bij deze over-
handiging was een afvaardiging 
aanwezig van het gemeentebe-
stuur waaronder het huidige 
Neuengamme valt. 
Ook verzorgde Nico een speciale herdenking voor onze Joodse 
parochiane Elisabeth de Bruin. Deze parochiane is vermoord in 
Auschwitz. Zij liet een groot bedrag na om ons orgel te bouwen. Nico 
zorgde ervoor dat de familie van Elly de Bruin op 2 oktober 2011 
aanwezig wilde zijn tijdens een speciale viering, naar aanleiding van 
de oplevering van ons orgel. Samen met onze organist Godfried 
Jansen werd er tijdens deze viering voor Elisabeth een kaddisj 
uitgesproken. Een kaddisj is één van de belangrijkste Joodse gebeden, 
een lofprijzing voor God, en een bede om een spoedige komst van het 
Koninkrijk Gods. Ook uitgesproken na een overlijden. Voor Elisabeth 
was deze kaddisj nooit eerder uitgesproken. Nico zorgde er voor, 
samen met Godfried Jansen en anderen. 



In september 2012 vierde Nico met de parochie zijn 25-jarig jubileum. 
Een groot parochiefeest. 
In mei 2014 ging Nico met pensioen. Het bisdom wenste dat Nico vanaf 
dat moment buiten functie kwam. Het bisdom wenste alleen nog 
gewijde priesters of diakens als voorganger. 
Pastorale werkers moesten in het bisdom het veld ruimen. Omdat de 
parochie voorzag dat er tijdelijk geen voorganger zou zijn, richtte Nico 
samen met anderen een pastoraal team op. Zo konden de vieringen 
gewoon doorgaan. Meestal duurde het maanden voordat een opvolger 
werd aangewezen. In de Martelarenparochie kwam echter op zeer 
korte termijn een opvolger. Binnen het pastorale team bleek een goede 
samenwerking zeer moeizaam. Dit had tot resultaat dat Nico vanaf 
januari 2016 niet meer mocht voorgaan tijdens de zondagse vieringen. 
Dit resulteerde in een afscheid van Nico op 20 januari 2016. Hij bleef 
zich echter wel inzetten voor het pastoraat. Hij deed veel uitvaarten, 
vieringen in verpleeghuizen en bezoekwerk. 
In het najaar van 2017 ontwikkelde zich een ernstige ziekte bij Nico. 
Nico overleed op 16 juli 2019. De gedachtenisviering vond plaats op 
22 juli. 
Aansluitend werd Nico in besloten kring begraven bij zijn ouders in 
Grootebroek. 

 ____________________ 
 
 

KIPA – VORMSEL 
 

In de tweede helft van 2023 
en eerste helft van 2024 zijn 
wij bezig met de Vormsel 
voorbereiding. 
Kinderen die al op de middelbare school zitten kunnen zich tot en met 
september inschrijven. 
Wij doen de voorbereiding en viering samen met de Sint Petrus 
Banden en ABG. Deze keer vinden de bijenkomsten plaats in de Sint 
Petrus Banden kerk. Hier is ook de Vormselviering. 
Binnenkort is het online inschrijfformulier beschikbaar op de websites 
van de Martelaren van Gorcum en van Sint Petrus Banden; papieren 
formulieren worden de komende weken achter in de kerk gelegd. 
 Erika van Hove 

 ______________________ 
 



SPONSORLOOP ‘BUKRA AHLA’ 
 

Op 17 juni 2023 hebben we de beoogde jaarlijkse Sponsorloop kunnen 
hervatten voor Bukra Ahla, dat ‘een betere toekomst’ betekent. In 2018 
en 2019 hielden we de eerste sponsorlopen. Door de corona-periode 
was dit daarna tot nu toe niet mogelijk. 
‘Bukra Ahla’ is een Syrisch vluchtelingenkamp in Beirut, de hoofdstad 
van Libanon. Het is een voorbeeld van vluchtelingenopvang in de 
regio, maar het gaat de mogelijkheden van Libanon eigenlijk verre te 
boven. 
 

In augustus 2020 vond een rampzalige explosie in de haven van Beirut 
plaats. We konden in de parochie toen wel een snelle hulpactie 
organiseren voor de slachtoffers daarvan en een vredesproject van 
Wadiaa Khoury, hoogleraar vredeseducatie in Beirut. 
 

‘Bukra Ahla’ is een project van de Belgische NGO ‘SBOverseas’. In 
2016 was Ari van Buuren op familiebezoek in Libanon. Toevallig kwam 
hij ook terecht in dit vluchtelingenkamp, omdat men hem had gevraagd 
daar een naaimachine te bezorgen. 
U kunt over de SBO-acties voor hulp aan kinderen en vrouwen lezen 
op de website: 
www.sboverseas.org/en/what-we-do/lebanon/bukra-ahla-centre. 
 

Voor de school in dit kamp willen we 
geld bijeenbrengen. De sponsorloop 
is een actie van kinderen voor kin-
deren. Kees Disch schreef er een 
mooi gedicht over. 
De 27ste mei was een heel hete dag. 
Restaurant ‘Polder’ in Science Park 
faciliteerde de sponsorloop weer! 
Er namen slechts enkele kinderen 
èn ook enkele volwassenen deel 
aan de Sponsorloop. We ontvingen 
ook vele donaties. Dat leverde tenslotte € 1.064,50 op! Dit zal vele 
kinderen van Bukra Ahla blij maken. 
Hartelijk dank. 
 Erika van Hove en Ari van Buuren 

 _____________________ 
 
 

http://www.sboverseas.org/en/what-we-do/lebanon/bukra-ahla-centre


BUKRA AHLA 
 

Op zoek naar vrede: 

een lange barre tocht, 

samen met papa en mama - 

weg van waar men in Syrië vocht. 

 

‘Is er nog wel vrede?’ 

vraag ik mijzelf af. 

Waar je ook komt, 

moslims, christenen, Joden of Palestijnen: 

ze maken elkaar af. 

 

Na een lange barre tocht vol gevaar, 

komen papa, mama en ik in Libanon aan. 

Daar worden wij opgevangen door lieve mensen: 

iets wat vreemd is voor mij, 

maar zo aangenaam. 

 

‘Is dit de hemel?’ 

zo gaan mijn gedachten. 

Nee, het is Bukra Ahla: 

een betere toekomst! 

Hier zijn mensen, die ons helpen 

ons leed te verzachten. 

 Kees Disch  

 



 

VREDESWEEK VAN 16 t/m 24 SEPTEMBER 
 

Dit jaar is het thema: On-Vrede en Nu? 
Wat zegt PAX hierover. 
 

Democratie onder druk 
PAX is ontstaan vanuit de 
vredesbeweging die direct na de 
Tweede Wereldoorlog opkwam in 
Europa. 
Al sinds 1948 bouwt PAX in internationaal verband onvermoeid aan het 
bouwen en versterken van vrede. Eerst voornamelijk in Nederland, 
waar we de grootste demonstraties uit de geschiedenis organi-
seerden, en later ook steeds meer in conflictgebieden in het buitenland 
zoals Colombia, Zuid Soedan en Oekraïne. 
Plekken waar iedere dag weer duidelijk wordt wat de gevolgen zijn van 
geweld, conflict en het afbrokkelen van de democratie. Hier zien we 
ook wat het belang is van vredeswerk en wat het actief bouwen aan 
het versterken van democratische waarden oplevert. 
 

Toch blijkt steeds meer dat ook in Nederland de democratie onder druk 
staat, dat conflict, haat en geweld hier ook dagelijks op de loer liggen 
en dat daarmee actief vredeswerk in Nederland weer harder nodig is 
dan ooit. Als we de stand van zaken eerlijk opmaken zien we dat het 
systeem piept en kraakt onder structureel onrecht, dat de verdeling van 
macht uit balans is en dat het weefsel dat onze samenleving bij elkaar 
houdt gestaag afbrokkelt. 
 

We zien bestuurders die ongecontroleerd hun gang kunnen blijven 
gaan, een overheid die haar burgers wantrouwt of zelfs als vijand 
behandelt en beleid waarin de belangen van grote bedrijven voorrang 
krijgen op die van burgers, de samenleving en de planeet. Dat baart 
ons grote zorgen, en daar moeten we iets mee. Want hoe kun je in 
buitenlandse conflictgebieden aan vrede en veiligheid bouwen, als de 
basis in het land waar we gevestigd zijn op haar grondvesten staat te 
schudden? 
We moeten dus keihard aan de slag. Na decennialang belangrijk 
vredeswerk in buitenlandse conflictgebieden landt ons vredeswerk 
weer hier, in Nederland. Om weer schouder aan schouder te bouwen 
aan een sterkere, weerbare democratie die daadwerkelijk oog heeft 
voor de belangen van burgers en van kwetsbare mensen in de samen-



leving, en met een oog dat kritisch kijkt naar het handelen van 
bedrijven, overheden en bestuurders. 
 

Vredesviering op zondag 16 september in de Martelaren van 
Gorcum. 
In de Watergraafsmeer willen we de Vredesweek vieren met een 
oecumenische viering samen met de Koningskerk (EBG), de 
protestante gemeente de Bron, Leger des Heils ditmaal in onze 
Martelaren van Gorcum kerk. 
 
 Pastoraatsgroep Janneke de Bruin en Ari van Buuren 

 ____________________ 
 
 

MET EEN BLOEMENGROET OMZIEN NAAR ELKAAR… 
 

In de afgelopen maanden ontvingen onderstaande mensen onze 
bloemengroet: 
 

7 mei Theo Feijen 
14 mei Jennie Fritz 
21 mei dominee Margrietha Reijnders 
28 mei Adri Lechner 
 

4 juni Nico Appelboom 
11 juni Mw. J. Distelbrink-Hageman 
18 juni Kerk dicht 
25 juni Mw. M. Blaas-Vloeimans 

 

Ik reken op uw medewerking om mij attent te maken op mensen die 
wat aandacht kunnen gebruiken vanuit onze gemeenschap. 
U kunt mij aanspreken of via mijn mail adres namen, met omschrijving 
van reden, aan mij doorgeven. Graag doe ik ook een beroep op u om 
de bloemen eens weg te brengen. 
Heel fijn en hiervoor mijn hartelijke dank. 
Janneke de Bruin mailadres: jannekedebruin53@gmail.com 
 

Een gift voor het Bloemenfonds blijft welkom op IBAN: 
NL13 INGB 0000 122588 t.n.v. HH Martelaren van Gorcum, o.v.v. 
bloemenfonds. 

 _____________________ 

 

mailto:jannekedebruin53@gmail.com


DANK AAN HET BLOEMENFONDS 
 

Na ruim 88 jaar op de Linnaeushof gewoond te hebben (op nr. 80, 65, 
62 en 97), heb ik, noodgedwongen, na enige kamer-ver-huizingen, 
afscheid moeten nemen van mijn geliefde buurt, met de kerk van de 
Martelaren als grote buur. Nog steeds ben ik niet op mijn definitieve 
plek! 
Nu kreeg ik, nog een keer, een mooie bloemengroet. 
Hiervoor mijn hartelijke dank! 
 Jacqueline Distelbrink-Hageman 
 _____________________ 
 
 

AFSCHEID VAN MEERKLANK 
 

Na bijna 15jaar met heel veel plezier te hebben gezongen bij het koor 
Meerklank, was op zondag 25 juni ècht mijn allerlaatste dienst als 
Meerklank-lid. Met een dubbel gevoel heb ik de keuze moeten maken 
om na dit zangjaar te stoppen. Mede door twee leuke redenen: onze 
verhuizing naar de gemeente Woerden en het blijde nieuws dat ik in 
verwachting ben van een zoontje. Ik heb al die jaren met veel plezier 
gerepeteerd op de maandagavonden en vol enthousiasme mee-
gezongen tijdens de vieringen van Meerklank op zondagochtend. 
Dat zal ik dan ook enorm gaan missen. Een nieuwe fase in mijn leven 
is aangebroken, maar ik zal de barmhartigheid en de lieve mensen van 
het koor en uit de Hofkerk niet vergeten. Bedankt voor alle gezelligheid 
en liefde die ik al die jaren heb mogen ontvangen, het gaat jullie goed. 
 

Heel veel liefs, 
Eline Appelboom. (dochter van 
Elly Molenaar en Peter 
Appelboom) 

 

 
 
 
 

 

 



FAMILIEBERICHTEN 
 

Bruidspaar: 
Op 2 juli 2023 zijn getrouwd Ronald Appelboom en Thalita Brito. 
We wensen hun veel geluk voor de toekomst. 
 

Overledenen: 
Op 30 maart 2023 is overleden de heer H.J. van Rijn. 
Hij is geboren op 18 juni 1928. Tot voor 11 jaar woonde hij in de 
Watergraafsmeer daarna is hij verhuisd naar Diemen. 
 

Op 31 mei 2023 is overleden Casparus Frederik Jozef Smiers. 
Hij is 96 jaar oud geworden. Voor jaar april is zijn vrouw Marja 
overleden. Op 9 juni was de uitvaartviering in onze kerk. 
 

Op 29 juni 2023 is Wim van Veen op 81-jarige leeftijd plotseling 
overleden. 
Wim woonde jarenlang op de Linnaeushof en verhuisde een aantal 
jaren geleden naar de Teslatoren. Velen van ons kennen hem van de 
jaarlijkse klaverjasavond waar hij altijd kwam kaarten. 
Vrijdag 7 juli was de crematie op de Nieuwe Ooster. 
 

Op 30 juni 2023 is Renée Jacoba van Buuren op 84-jarige leeftijd 
overleden. Zij is de moeder van Arthur Anderegg en oma van Kiran, 
Kerani en Dilan. Ze woonde in Amsteldorp en is vorig jaar verhuisd 
naar Soest. De laatste jaren kon ze niet meer naar de kerk komen, 
maar bleef via haar zoon betrokken bij de parochie. 
 

Op 2 juli 2023 is de heer Nico Visser op 93-jarige leeftijd overleden. 
Nico Visser was jaren lang penningmeester van onze parochie en ook 
maakte hij vele jaren deel uit van onze PCI. Hij bleef dit doen, tot het 
moment dat onze PCI opging in de IPCI van ons samenwerkings-
verband. 
De heer Visser ontving in 2015 de onderscheiding van onze parochie. 
De begrafenisplechtigheid vond plaats vanuit onze kerk op 11 juli. 
 _____________________ 
 

Alle medewerkers van 

    Hofnieuws wensen u een 

 
 
 



LITURGIEKALENDER 
 

zondag 23 juli 
10.30 uur 

 

Eucharistieviering - 16e Zondag door 
het jaar 
M. Jehandut 
 

 

LWM 
 
 

 

zondag 30 juli 
10.30 uur 
 

 

Woord- en Communieviering – 
17e Zondag door het jaar 
A. van Buuren 
 

 

Samenzang 

 

zondag 6 aug. 
10.30 uur 
 
 

 

Gedaanteverandering van de Heer 
Eucharistieviering 
M. Jehandut en J. de Bruin 
 

 

Samenzang 

 

zondag 13 aug. 
10.30 uur 
 
 

 

Woord- en Communieviering – 
19e Zondag door het jaar 
F. Woortmeijer 
 

 

Samenzang 
 

 
 

dinsdag 15 aug. 
 

 
 

Maria ten Hemelopneming 
  

  

 

zondag 20 aug. 
10.30 uur 
 
 

 

Eucharistieviering – 20e Zondag door 
het jaar 
Pater B. Wooning en E. Molenaar 
  

 

Samenzang  

 

zondag 27 aug. 
10.30 uur 

 

Woord- en Communieviering – 
21e Zondag door het jaar 
F. de Haas 
 

 

Samenzang  

 

zondag 3 sept. 
10.30 uur 
 

 

Eucharistieviering – 22e zondag door 
het jaar 
M. Jehandut 
 

 

LWM  

 

zondag 10 sept. 
10.30 uur 

 

Woord- en Communieviering – 
23e zondag door het jaar 
P. v.d. Elst 
 

 

Meerklank  

 

zondag 17 sept. 
10.30 uur 
 
 
 

 

Oecumenische viering Vredesweek 
24e Zondag door het jaar 
Dominee, A. van Buuren en J. de Bruin 
 

 

Jubilemus 
Domino 

  

 Alle hierboven genoemde tijden, voorgangers en koren 
 zijn onder voorbehoud, er kunnen nog wijzigingen plaatsvinden. 
 Raadpleeg a.u.b. de website van de parochie voor de laatste informatie. 

 


